
پرسش ۱۲۳: آیا توبه ی کسی که با آمریکا سازش کرده است، پذیرفته 
می شود. 

السؤال/ ١٢٣: السلام علیكم ورحمة الله وبركاتھ 
أنـا مـھندس،كـنت أعـمل فـي شـركـة أمـریـكیة مـتخصصة مـدنـیة فـي بـناء الـمدارس 
والمسـتشفیات فـي الـعراق، وكـنت مـمن أحـسن الـظن بـالأمـریـكان وبـأنـّھم خـلصونـا مـن 
حـكم صـدام وكـنت أھـادن وأجـالـس الـمھندسـین الأمـریـكیین وأعـتبرھـم أصـدقـاء لـي، 

لكنني الآن ندمت ندماً شدیداً على مجالستي ومخالطتي ومھادنتي لھم. 
الآن وبـعد قـرائـتي لخـطابـاتـكم الـتي تـعتبرون فـیھا أنّ أمـریـكا ھـي الـدجـال، وإنـّھا 

فتنة، سؤالي ھو: ھل تقبل التوبة ممن ھادنوا وساروا في الركب الأمریكي ؟ 
ھـل تـقبل تـوبـتھم الآن إذا تـابـوا قـبل خـروج الإمـام (ع) ؟ أم أنّ الإمـام سـیبادر إلـى 
اجـتثاثـھم وقـتلھم حـتى لـو تـابـوا ؟ أي إنّ الـذي وقـع فـي فـتنة الـدجـال لا تـقبل مـنھ الـتوبـة 

؟ 
أجیبونا .. جزاكم الله خیر جزاء المحسنین 

سلام علیکم و رحمت الله و برکاته. 
مـن یک مـهندس هسـتم و در یک شـرکت خـصوصی آمـریکایی شهـرسـازی در سـاخـت 
مـدارس و بیمارسـتان هـا در عـراق مـشغول بـه کار و بـه آمـریکایی هـا خـوش بین بـودم؛ چـرا که 
آنـها مـا را از حکومـت صـدام نـجات داده بـودنـد. مـن بـا آنـها و بـا مـهندسـان آنـها حشـر و نشـر 
داشـتم و آنـها را دوسـتان خـودم می دانسـتم؛ امـا اکنون بسیار پشیمانـم که بـا آنـها نشسـت و 

برخاست و اختلاط و سازش داشته ام. 
اکنون، پـس از اینکه گـفتارهـای شـما را خـوانـدم که آمـریکا را دجـال و فـتنه خـوانـده اید، 
پـرسشی دارم: آیا تـوبـه ی کسانی که بـا آمـریکایی هـا سـازش کرده و در رکاب آنـها بـوده انـد، 

مورد قبول است؟ 



آیا اگـر آنـها قـبل از خـروج امـام(ع) تـوبـه کنند، تـوبـه شـان پـذیرفـته می شـود؟ یا اینکه امـام 
اقـدام بـه ریشه کن کردن و کشتار آنـها می کند، حتی اگـر تـوبـه کرده بـاشـند؟ یا بـه عـبارت 

دیگر، کسی که در فتنه ی دجال گرفتار شده باشد، آیا توبه اش پذیرفته می شود؟ 
لطفاً پاسخ دهید.... خداوند بهترین پاداش نیکوکاران را به شما بدهد! 

الـجواب: بـسم الله الـرحـمن الـرحـیم، والحـمد } رب الـعالـمین، وصـلى الله عـلى 
محمد وآل محمد الأئمة والمھدیین وسلم تسلیماً. 

الأمـریـكان أنـفسھم إذا تـابـوا وآمـنوا فـإنّ الله یـقبل تـوبـتھم وإیـمانـھم. واعـلم أنّ أحـب 
ذِیـنَ  الخـلق إلـى الله الـشاب الـتائـب مـن الـذنـب. وفـي قـولـھ تـعالـى: ﴿قـُلْ یـَا عِـباَدِيَ الَّـ
ھُ ھُـوَ  نـُوبَ جَـمِیعاً إنَِّـ أسَْـرَفـُوا عَـلىَ أنَْـفسُِھِمْ لا تـَقْنطَوُا مِـنْ رَحْـمَةِ اللهَِّ إنَِّ اللهََّ یـَغْفرُِ الـذُّ
حِـیمُ﴾([553]). كـفایـة لـمن تـاب وآمـن فـاسـتأنـف الـعمل فـي طـاعـة الله، واعـمل  الْـغَفوُرُ الـرَّ

ما یرضیھ سبحانھ: ﴿وَللآَْخِرَةُ خَیْرٌ لكََ مِنَ الأْوُلىَ﴾([554]). 

پـاسـخ:بـسم الـله الـرحـمن الـرحیم،والحـمدلـله رب الـعالمین،وصلی الـله علی محـمد و آل 
محمد الائمة والمهدیین وسلّم تسلیماً. 

اگـر خـود آمـریکایی هـا هـم تـوبـه کنند و ایمان بیاورنـد، خـداونـد تـوبـه شـان را قـبول خـواهـد 
کرد و بــدان که عــزیزتــرین خــلق نــزد خــدا، جــوان تــوبــه کننده اســت. خــداونــد مــتعال 
می فـرمـاید: « بـگو: ای بـندگـان مـن که بـه زیـان خـویـش اسـراف کرده ایـد، از رحـمت خـدا 
مـأیـوس مـشویـد زیـرا خـدا هـمه ی گـناهـان را می آمـرزد؛ او آمـرزنـده و مهـربـان اسـت»([555]). 
همین که شـخص، تـوبـه کند و ایمان آورد و شـروع بـه عـمل در طـاعـت از خـداونـد سـبحان 
و آنـچه مـورد رضـای او اسـت بـنماید، بـرایش کفایت می کند: « هـر آیـنه آخـرت بـرای تـو بهـتر 

از دنیا است »([556]). 

 واذكر الله، فإنّ في ذكره جلاء القلوب وطھارتھا. 

همیشه خدا را یاد کن که در یاد او صفا و پاکی قلب ها است. 



ذِیـنَ إذَِا فـَعَلوُا فـَاحِـشَةً أوَْ ظَـلمَُوا أنَْـفسَُھُمْ ذَكَـرُوا اللهََّ فـَاسْـتغَْفرَُوا لـِذُنـُوبـِھِمْ وَمَـنْ  ﴿وَالَّـ
وا عَلىَ مَا فعََلوُا وَھُمْ یعَْلمَُونَ﴾([557]).  نوُبَ إلاَِّ اللهَُّ وَلمَْ یصُِرُّ یغَْفرُِ الذُّ

«و کسانی که چـون مـرتکب کاری زشـت شـونـد یـا بـه خـود سـتمی کنند، خـدا را یـاد 
می کنند و بـرای گـناهـان خـویـش آمـرزش می خـواهـند و کیست جـز خـدا که گـناهـان را 

گاهند در آنچه می کردند پای نفشرند»([558]).  بیامرزد؟ و چون (به زشتی گناه) آ
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